
Протокол 71-го З’їзду Східної Єпархії УПЦК

Субота, 10 грудня 2022 р. Б.

(Віртуальний З’їзд)

Офіційне відкриття З’їзду - о. Володимир Макаренко

Прочитання молитов: «Царю Небесний» і «Вічная Пам’ять» за спочилих

представників духовенства та вірних Східної Єпархії УПЦК.

1. Привітання і Слово Його Преосвященства Преосвященного

Владики Андрія

(Зміст див. у Додатку 1 англ. / See Addendum I for contents Eng.)

2. Обрання Президії:

Представники духовенства обрані на Конференції духовенства 9.12.2022:

а) Предсідник - о. Володимир Макаренко

б) Секретар - о. Петро Ценов

Обрання призначених мирян:

а) Голова - д-р Павло Славченко

б) Секретар - Даруся Москалюк-Руткай

3. Прийняття Порядку денного Конференції Східної Єпархії:

зі змінами.

Внесено - Стефан Кравець;

Підтримано - Іван Москалик;

Прийнято.

4. Вибори комісій:

Згідно з Конференцією духовенства:

а) Номінаційний комітет (терміном на 2 роки):

1) о. Тарас Кінаш,

2) о. д-р Ярослав Буцьора

3) Даруся Москалюк-Руткай

б) Комітет з резолюцій:

Миряни:

1) Іван Галюк

2) Іван Москалик

Згідно з Конференцією духовенства:

3) о. Василь Федів

4) о. Василь Кобрій

5) о. Василь Макаренко



5. Звернення Високопреосвященнішого Митрополита Іларіона

(Зміст див. у Додатку 2 англ. / See Addendum II for contents Eng.)

6. а) Інформація від Канцлера - о. Чарльз Бакстер

• триває підготовка до переїзду до Вінніпегу

• подякував о. Тарасу Удоду за допомогу із введенням його в курс справ

• на даний момент фінансовий стан церкви є досить непоганий

• основний список усіх парафій завершено та передано о. Петру Хогену

• робота над виявленням всіх закритих парафій

• робота над придбанням додаткового страхування відповідальності

застрахованих (уже є ⅔ з усієї кількості парафій)

• актуальна статистика (інформація про шлюби та хрещення)

• робота з архіваріусами та сортування інформації у офісах Консисторії

• про продовження роботи з USRL та CUF щодо допомоги Україні

• розповсюдження парафіяльних бланків інформації

• тривають розмови з братами-священиками і виявлення їхніх нагальних

потреб

• триває вивчення можливостей встановлення посад, проголосованих під

час Собору 2022 року, в тому числі директора з комунікацій, директора з

питань освіти тощо та інших рішень, прийнятих на Соборі

• особлива подяка Марті Смоллі та Одарці Болусмяк з церкви Св. Анни,

Скарборо, за їхню доброту та допомогу з переїздом до Вінніпегу.

б) Доповідь з Колегії Св. Андрія – о. Роман Божик

• на жаль о. Роман не був проінформований про зустріч і не був готовий

бути присутнім на зустрічі.

в) Презентація Христини Пазюк, Національного Президента СУМК

• Христина виступила з презентацією у додатку Powerpoint.

(Див. у Додатку 3 англ. / See Addendum III for contents Eng.)

7. а) Запитання до Єпископів

• Леся Скиба звернулася з проханням, щоб прибуток від Собору (55.000$) був

покладений в дискреційний фонд наступного Собору, а не в операційний.

• Питання щодо Томосу від Дарусі Москалюк-Руткай і роз’яснення

митрополита щодо Томосу та його меж: митрополит Іларіон відповів, що Томос

діє лише на території України, а всі інші українські церкви, що знаходяться за

межами України - тобто у діаспорі, належать до юрисдикції Вселенського

Патріархату, зокрема Канадська Церква теж.

• Оксана Метулинська висловила ідею, що для нашої УПЦК потрібно pyjde

надрукувати молитовники Віра/Faith, оскільки про це просять наші вірні, які

прибувають з України. Митрополит Іларіон погодився і зазначив, що перший

тираж Віра/Faith розійшовся дуже швидко і що дійсно потрібно знову видати

цей молитовник.



• Оксана Метулинська також задала запитання коли наша Українська

Православна Церква в Канаді повернеться до допандемічного стану (у

літургійному сенсі).

• Владика Іларіон погодився, що поступово потрібно буде повертатися до

усталеної традиції.

• Владика Андрій зазначив, що Грецька Церква припинила пряму трансляцію

недільних служб, щоб повернути людей до фізичної церкви.

• Павло Славченко зауважив, що якщо припинити трансляції, то невідомо чи

люди повернуться до церкви, чи відійдуть взагалі, бо переважно ті що

дивляться є старшими людьми, що не мають змоги прийти до церкви.

• о. Володимир Кушнір повідомив, що церква справді мусить провадити

духовний супровід для новоприбулих. Він знайшов Молитовник, який був

надрукований в Україні, і спробує отримати більше інформації щодо цього.

• о. Володимир Кушнір також заявив, що Московський патріарх відкриває

більше храмів у Європі та дурить людей. Він припускає, що М.П. також

відкриватиме церкви тут, у Канаді.

• Було оголошено, що в Річмонд Хілл вже існує церква М.П., і вони себе

називають Українська Православна Церква, і люди не звертають уваги на

політику, вони просто хочуть брати участь у духовній стороні речей.

• о. Володимир Кушнір також зазначив, що в НовійШотландії перебуває

велика група українців. Він попросив на рівні Єпархії або навіть Консисторії, як

всеканадського керівного органу УПЦК розглянути питання про утворення

місії там для потреб новоприбулих.

• Владика Іларіон відповів, що ми будемо працювати в цьому напрямку.

Митрополит також відзначив, що кошти для місії потрібно знайти і визначити.

Він певен, що місійний фонд буде підтриманий і затверджений .

• Даруся Москалюк-Руткай задала питання про можливість створення місії в

Ньюфаундленді, оскільки вони були запрошені жителем Сент Джонса (столиця

Ньюфаундленда). Митрополит Іларіон відповів, що рішення буде незабаром.

б) Запити до Канцлера:

• не було поставлено жодних запитань до канцлера.

в) Запити до Декана Колегії Св. Андрія:

• не було поставлено жодних запитань до Декана Колегії Св. Андрія (в зв'язку з

його відсутністю).

8. Звіти про діяльність Єпархії

а) Проект дитячого будинку в Україні, с. Буково - о. Мирослав

Шмигельський

• у цьому сиротинці проживають 115 дітей віком від 4 до 35 років, серед яких 25

переселенців з Луганська, Донецька, Харкова і Херсона, та 22 дитини з

особливими потребами, що пересуваються на інвалідних візках

• у 2021 році дитячому будинку було подаровано 7 000.00 $



• директор дитячого будинку просить допомоги, щоб придбати автомобіль для

сиротинця вартістю 9 000.00 $

• на жаль, територія навколо дитячого будинку була розбомблена на початку

війни.

б) Молодіжна діяльність

• раніше, сьогодні Христина Пазюк виступила з презентацією про молодіжну

діяльність; вона зазначила, що такі заходи, як вшанування Дня Пам'яті

(Remembrance Day) та Дня Пам'яті Голодомору, відбуваються під проводом

СУМКівців.

• о. Тарас Кінаш повідомив, що молодіжна група в Оттавській церкві розпочала

роботу

• о. Петро Ценов започаткував “дні відкритих дверей у церкві” для батьків під

час уроків української школи, що проходять у церковній залі і в якій навчається

близько 40 учнів (батьки мають нагоду помолитися, побути на самоті та

поспілкуватися з отцем про їхні потреби)

• Ошавська церква також підтримує українську танцювальну групу для дітей

• о. Ценов залучає батьків до громадської роботи, поки діти зайняті на уроках

• о. Василь Кобрий зазначив, що в Соборі було 70 дітей на концерт Святого

Миколая з суботньої школи Св. Володимира, а в каплиці Всіх Святих в Оквілі –

120 дітей дітей-переселенців.

• Оксана Метулинська оголосила, що хоча Лондон є невеликою парафією,

парафія придбала програму читання для дітей на один рік «Вивчення від A до

Я» онлайн.

• Даруся Москалюк-Руткай повідомила, що церква Святого Димитрія має дуже

великий реєстраційний лист на їхній концерт Святого Миколая і багато

новоприбулих приходять на співдружжя після Літургії, і все це показує добрий і

здоровий дух у русі до кращого майбутнього їхньої парафії.

в) Табір Святої Софії - о. Володимир Кушнір

• оголосив, що в таборі стався катастрофічний шторм, у результаті якого були

зруйновані кухня, адмін будівля та житлові приміщення. Фонд Джеймса

Темерті виділив їм 50.000 доларів, щоб відбудувати його, але взимку було ще

більше руйнувань, але реконструкція та реновація тривають, і є надія, що табір

буде знову відкритий у 2023 році

• було зазначено, що їхній постачальник страхових послуг не покриває жодних

витрат, Монреаль шукає нового постачальника страхових послуг.

г) Веб сторінка Східної Єпархії

• о. Володимир Макаренко пояснив, що Східній Єпархії потрібен новий

веб-майстер для капітального ремонту та оновлення сайту

• Леся Скиба звернулася за роз'ясненнями з приводу веб сторінки. Знову було

заявлено, що хтось повинен повністю взяти роботу над веб-сайтом на себе. Було

запропоновано, що це повинна бути платна посада.



• коли Леся почула, що веб-сайтом керує WordPress, вона зголосилася бути

людиною що обслуговує цю сторінку, але їй потрібен помічник, оскільки вона

не знає, як оновити та змінити існуючий веб-сайт

• було встановлено, що іподиякон Франко Дяковський володіє всією потрібною

інформацією для веб-сайту, такою як контакти парафії тощо, і це має бути

розміщено на цьому веб-сайті

• Стерлінг Демчинський вважає, що за відсутності «Вісника» вкрай необхідно

мати оновлений сайт

• о. Чарльз Бакстер також висловив, що на Соборі було схвалено найняти

менеджера з комунікацій для управління контентом веб-сайту, і це потрібно

зробити.

—ПЕРЕРВА—

Після перерви обов'язки предсідника виконував Павло Славченко

9. Прийняття протоколу попереднього Єпархіального З'їзду

Внесено - Джон Москалик запропонував прийняти протокол зі змінами.

Підтримано - Оксана Метулинська.

Прийнято.

a) Питання, пов’язані з Єпархіальним З'їздом:

Жодних питань не піднімалося.

10. Звіт Єпархіальної Ради:

а) Статистичний звіт – о. Володимир Макаренко повідомив, що лише 7

парафій відгукнулися і відправили анкети з 21 парафії Східної Єпархії, тому

звіту не було

• З записів та спостережень Секретарів: - з 21-ї парафії Східної Єпархії,

було представлено 14 парафій, 32 особи - священнослужителів та мирян усіх

разом на нашому З'їзді.

• представництво було від:

Св. Димитрія, Етобіко

Св. Юрія, Сент-Катарінс

Св. Андрія, Торонто,

Святого Івана Хрестителя, Ошава

Св. Володимира, Гамільтон

Успіння Пресвятої Богородиці, Оттава

Св. Володимира, Торонто

Всіх Святих України, Оквілл

Пресвятої Трійці, Сарнія

Святої Трійці, Лондон

Св. Анни, Скарборо

Св. Софії, Монреаль

Св. Юрія, Грімсбі



Св. Софії, Ватерлоо.

б) Фінансовий звіт - Михайло Калімін

(Див. у Додатку 4 англ. / See Addendum IV for contents Eng.)

• Відмічено, що кілька парафій ще мають оновити свої записи, однак зроблено

більше, ніж зазвичай. Михайло зазначив, що парафії були зосереджені на

оновленні своїх облікових записів, щоб мати можливість бути присутніми

на Соборі 2022.

• Михайло працює з Дженніфер Паркс з Консисторії, щоб визначити кількість

членів у 2022 році для отримання інформації щодо заборгованості.

• більші пожертвування було пояснено більшими витратами, слід зазначити,

що у попередньому бюджеті спостерігався надлишок у розмірі 9662 доларів за

комунальними послугами, який буде використано у 2023 році.

Питання/пропозиції від учасників включали:

Заохочувати завчасно надсилати парафіям рахунки та нагадування.

• було відмічено цікаву дискусію щодо поточних списків членів. Східна Єпархія

часами працювала з 4-річними історичними списками. Консисторія зараз

старанно працює над оновленням цих списків членів, щоб зробити їх якомога

актуальнішими.

• Оксана Метулинська запропонувала розіслати наступні анкети в лютому або

березні. Крім того, є прохання повернутися до інтерактивної форми,

встановленої іподияконом Франком Дяковським, яка було легша у

використанні.

• Грег Тарас пропонує відписати тих, хто не заплатив.

• о. Доктор Ярослав Буцьора звернувся з проханням, щоб у пункті 18-ому

Поточних Внесків мають бути два утворення, а не одне - тобто Собор Св.

Володимира, Торонто і Церква Всіх Святих України, Оквілл.

• о. Д-р Ярослав Буцьора запитав, коли востаннє Східна Єпархія подала заявку

на знижку податку на товари та послуги і припустив, що ми втратили велику

суму коштів, не зробивши цього.

Було визначено, що знижка GST може відстежувати лише один рік. Грег Тарас

також зазначив, що поговорить зі своїм бухгалтером про допомогу Михайлові

Каламіну зі знижками GST.

• о. Д-р Ярослав Буцьора також зазначив, що утримується велика сума

благодійних коштів на Дитячі будинки. Він боїться, що ці гроші можуть бути

втрачені, якщо нас перевірять і запропонують витратити принаймні 50% цих

коштів, було зазначено, що Східна єпархія зобов’язана витратити лише до 5%.

• питання щодо сплачених зборів. Припущення, що для визначення потрібна

нова формула членства. О. МирославШмигельський запропонував щоб люди

давати десятину 5-10% або скільки можуть. Після участі у Св. Причасті, вони

автоматично стають членами нашої церкви. Разом з Славком Демчинським

вони вказали, що це спосіб сплати членства безпосередньо в їхній єпархії



замість їхньої парафії; цей спосіб успішно працює для парафій не з УПЦК у

їхніх містах, і ці парафії процвітають.

в) Господарський Звіт - Br. Стефан Кравець

(Див. у Додатку 5 англ. / See Addendum V for contents Eng.)

• цей звіт включав усю роботу, виконану на 3281 Cindy Crescent, Mississauga,

резиденції єпископа Андрія з червня 2022 року по грудень 2022 року обсяг

робіт був чітко окреслений. Він зазначив, що коли використовуючи сторонніх

постачальників, він намагається інкорпорувати членів української громади в

деяких випадках це призводить до грошових виплат, великі частини яких

повертаються до Східної Єпархії.

На даний момент відбувається отримання оцінювань на заміну центрального

кондиціонування комбінованого з можливою системою опалення. Стефан

розділить оцінювання, щоб відобразити лише систему кондиціонування та

поєднати кондиціонування та опалення разом. (Пункт 4 звіту).

11. Звіт ревізійної комісії Звіт - не надано. Було запропоновано щоб

внутрішній Аудитний Комітет обґрунтував роботу екзекутиви.

Подання про завершення внутрішнього аудиту до 31 січня 2023 року

Внесено - Даруся Москалюк-Руткай;

Підтримано - Наталка Олійник Коваленко

Прийнято

Зазначено, що о. Володимир Макаренко як перший заступник голови має

повідомити Ревізійну комісію про забезпечення, щоб ця робота була виконана

вчасно.

Ревізійна комісія визначена як:

О. Роман Коцур,

УолтерШевчук,

Енні Міщенко замінює Лідію Ліллі Тарасюк.

12. Затвердження бюджету на 2022/2023 рр.

(Див. у Додатку 4 англ. / See Addendum ІV for contents Eng.)

(зверніть увагу, що це остання колонка звіту про прибутки та збитки в

Додатку 4)

• це беззбитковий бюджет

• Кондиціонер та опалення не включені.

Пропозиція прийняти цей бюджет:

Внесено - Михайло Калімін,

Підтримано - о. Володимир Макаренко.

Прийнято

13. Звіт Резолюційної Комісії - презентація

(Див. у Додатку 6 англ. / See Addendum VІ for contents Eng.)

Підготовлено і прочитано - о. Василь Кобрій



Пропозиції про прийняття рішень зі змінами:

Внесено - о. Петро Ценов,

Підтримано - Одарка Болусмяк.

Прийнято.

14. Заключне слово: Преосвященніший владика Андрій

• Його Преосвященство подякував усім за участь і працю.

• Надав короткий статистичний звіт про участь у Конференції

священнослужителів із пропозицією що в майбутньому ми повинні заздалегідь

знати, хто буде присутній, щоб переконатися, що ми матимемо належну

статистику щодо наших парафій.

Він побажав нам міцного здоров’я, духовного спокою та миру у наших парафіях

та єдності в нашій спільноті.

15. Заключна молитва

Владика Андрій попросив о. Петра Ценова, щоб вести нас у молитві, якою ми

закінчили провадження.

Кінцеве благословення від митрополита Іларіона.


